
Minuta 

Dezbaterii publice din data de 16.02.2022 

· În conformitate cu art. 7 alin. (9) şi (10) din Legea nr. 52/2003 privind transparenţa 
decizională în administraţia publică, republicată, Primăria Sectorului 2 Bucureşti a organizat 
dezbaterea publică a proiectului de hotărâre pentru aprobarea Regulamentului cadru privind 
regimul finanţărilor nerambursabile din fondurile bugetului local al Sectorului 2 al 
Municipiului Bucureşti, alocate pentru activităţi nonprofit potrivit Legii nr. 35012005, cu 
modificările şi completările ulterioare (denumit În continuare Regulamentul cadru), pentru 
anul 2022, ce urmează a fi supus aprobării Consiliului Local Sector 2. 

Prin Anunţul public nr. 23335/11.02.2022 s-a adus la cunoştinţa publică organizarea 
dezbaterii publice a proiectului mai sus menţionat, în şedinţă organizată online pe platforma 
de videoconferinţă-WEBEX, în data de 16.02.2022, ora 16:00. 

În cadrul Anunţului s-au precizat modalităţile de participare, de înscriere la cuvânt, 
de depunere de recomandări/propuneri la proiectul de hotărâre, în format electronic sau pe 
suport hârtie, astfel fiind asigurat accesul şi dreptul la libera exprimare a cetăţenilor 
interesaţi, conform prevederilor legale. 

La dezbaterea publică au participat: 
a). din partea aparatului de specialitate al Primarului Sectorului 2: 
- domnul Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2; 

- doamna Elena Tudose, Administrator public Sector 2; 
- doamna Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2; 

- doamna Irina Ionescu, Director executiv Direcţia Relaţii Comunitare (denumită În 
continuare DRC); 

- doamna Silvia - Nicoleta Mîinescu, Şef Serviciu Contabilitate Financiar - Direcţia 

Economică; 

- domnul George - Claudiu Fogoraş, Şef Serviciu Juridic - Direcţia Juridică, 

Legislaţie, Contencios Administrativ; 
- domnul Dragoş - Eusebio Teodoreci, Şef Serviciu Învăţământ şi Relaţii cu Societatea 

Civilă; 

b ). din partea Cabinet Prima: 
- doamna Violeta Chiriloaie, consilier Primar. 
c). reprezentanţi ai cetăţenilor şi ai mediului asociativ: 
- doamna Nicoleta Dascălu, reprezentanta ARAS - Asociaţia Română Anti - SIDA; 
- domnul Radu Petre, reprezentantul Asociaţiei Clubul Sportiv Sport Promotion; 
- domnul Ştefan Serafim; 
- domnul Valentin Ilie, reprezentantul Asociaţiei Creştem Copii Fericiţi; 
- domnul Victor-Haralambie-Alexandru Popa, reprezentantul Asociaţiei Clubul 

Sportiv de Arte Marţiale Olimpic (denumită În continuare Asociaţia CSAM Olimpic). 

La şedinţa publică s-au înscris la cuvânt următoarele persoane: domnul Radu Petre, 
domnul Ştefan Serafim, domnul Victor-Haralambie-Alexandru Popa. Doamna Nicoleta 
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Dascălu a transmis întrebări via WEBEX - chat. A fost asigurată libera exprimare şi a 
cetăţenilor care nu s-au înscris pe listă şi care au intervenit în timpul şedinţei. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Bună ziua. Mulţumesc tuturor participanţilor pentru 
interesul referitor la acest subiect este o dezbatere publică care a fost cerută şi care din punctul 
meu de vedere este foarte importantă tocmai pentru că, cred eu, acest program poate fi îmbunătăţit, 
a mers bine anul trecut, sperăm să meargă ş! mai bine anul acesta~ avem un buget şi sperăm să 
aprobăm cât de repede se poate această hotărâre de consiliu în aşa fel încât toţi cei care aplică 
pentru aceste microgranturi să aibă timp suficient să-şi implementeze proiectele. Sunt câteva 
modificări importante faţă de anul trecut, cred că cea mai importantă este creşterea cuantumului, 
creşterea sumei de bani care se acordă pentru fiecare microgrant, asta este important, am crescut 
de la 100.000 la 150.000 de lei, am rămas cu acelaşi cinci domenii, am crescut şi suma totală ca să 
reflecte această creştere a valorii unui microgrant. Important, de asemenea, mi se pare şi faptul că 
dacă încă o primă fază nu se consumă banii pentru unul din domenii, banii aceia se pot reloca pe 
proiecte existente. Vreau să le mulţumesc colegilor mei, vreau să mulţumesc doamnei viceprimar 
Alexandra Chirilă pentru munca pe care a depus-o pentru acest proiect, vreau de asemenea să 
mulţumesc şi doamnei Irina Ionescu care de asemenea a depus foarte mult efort în integrarea 
tuturor cerinţelor şi Violetei Chiriloaie. Acestea fiind spuse, aş vrea să dau cuvântul doamnei 
viceprimar Alexandra Chirilă. Mulţumesc mult. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Mulţumesc frumos, bună seara. Eu o să fiu 
destul de scurtă pentru că sunt cu covid acasă şi obosesc destul de repede când vorbesc. Vreau să 
mulţumesc pentru prezenţa şi interesul pentru această dezbatere. Anul trecut a fost un program 
bun, am avut un record la numărul de proiecte depuse şi am avut ocazia să lucrăm cu unii dintre 
dumneavoastră pe nişte proiecte cu rezultate foarte frumoase. Întradevăr, anul acesta, datorită 
succesului de anul trecut, ne-am gândit să suplimentăm bugetul pentru aceste microgranturi să le 
creştem până la 150.000. De asemenea, am încercat să acomodăm una din cerinţele de anul trecut 
şi anume să mărim perioada de implementare şi am încercat să intrăm în dezbatere şi în consultare 
publică cu regulamentul cât mai repede posibil. De asemenea, în urma experienţei de anul trecut 
ne-am dat seama că ar exista această nevoie de a putea redistribui sumele alocate de la un un 
domeniu pe alte domenii dacă nu se cheltuie acei bani şi asta aş putea să spun că este una din 
marile schimbări pe care le aduce regulamentul anul acesta faţă de anul anterior. Ştiu că unii dintre 
dumneavoastră aţi aplicat şi aţi avut microgranturi anul trecut cu succes şi mă bucur mult să vă 
văd şi anul acesta în consultare şi să vedem ce anume de la regulamentul acesta am reuşit să facem 
mai bine anul ăsta şi ce sugestii aveţi pentru noi. Vă mulţumesc frumos. Acum, ca să mergem mai 
departe, dacă sunt persoane care doresc să ia cuvântul şi să ne împărtăşească din experienţă sau ce 
sugestii aveţi pe regulament înainte să îl supunem la vot în consiliul local. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumim doamna viceprimar. I-aş ruga pe cei care 
doresc să ia cuvântul să ridice mâna. Domnul Radu Petre. 

Radu Petre, ACS Sport Promotion: Bună ziua Mulţumim pentru dezbatere şi mulţumim că 
anul ăsta începem mai devreme, aşa se pare. În primul rând, o să fiu foarte scurt că ne-am dat 
seama că legea e lege şi indiferent ce modificăm trebuie să respectăm ce scrie în Legea 350 chiar 
dacă în multe locuri nu ne convine, deci acolo n-aş avea prea multe comentarii. Ce am constatat 
anul trecut a fost şi mulţumim pe această cale colegilor care s-au ocupat de monitorizarea şi 
decontarea proiectelor, chiar am găsit nişte parteneri la Primăria Sectorului 2 anul trecut. Am o 
întrebare şi dacă răspunsul e pe măsură atunci o să trec şi la o propunere: activităţile, deci nu 
domeniile şi activităţile descrise în termenii de referinţă, înţeleg că sunt la latitudinea Primăriei 
Sectorului 2 integral. E corect ce afirm? Pentru că am constatat că avem acel celebru articolul 66 
care spune că pentru o activitate se poate aloca o singură finanţare, deci nu mai multe şi atunci ca 
să contracarăm cumva chestia asta cred că ar trebui ca activităţile să fie mai multe ca număr. În 
plus aşa cum ştiţi, pe noi ne interesează domeniul sport şi aş vrea să clarificăm dacă la domeniul 
sport sunt patru, sau şapte activităţi, sau şase, în sfârşit, câte sunt pentru că aceea cu competiţiile 
sportive care ne interesează cel mai tare pe noi e separată în trei. 
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Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Avem în acest moment un răspuns? Poate nu ştiu, 
doamna Irina Ionescu? Sau, îl putem pregăti? 

Irina Ionescu, Director executiv DRC: Articolul acesta (66) este o transpunere a art. 4 din 
Legea 350, care ne spune că pentru aceeaşi activitate non profit nu se poate acorda decât o finanţare 
nerambursabilă în cursul unui an. Acum, din punctul nostru de vedere, o activitate care are 
beneficiari diferiţi, sau un scop diferit, nu aş aprecia-o ca fiind aceeaşi activitate. 

Radu Petre, ACS Sport Promotion:· Este excelent, mai mult de atât nu mă puteam aştepta, e 
perfect răspunsul. Deci, dacă mergem pe această cale e ok pentru că altfel, dacă îngrădim foarte 
mult şi aşa ştiţi bine că la sport şi, cred că şi la mediu, nu prea e concurenţă şi nu aş prea vrea să 
văd că sunt distribuite fondurile către alte domenii, dar dacă o restricţionăm şi prin prisma 
activităţilor atunci nu e foarte bine. Şi atunci, dacă dumneavoastră interpretaţi acest lucru în felul 
acesta, e super ok. 

Irina Ionescu, Director executiv DRC: Da, sper ca şi conducerea să fie în asentimentul meu, 
eu aşa apreciez că atât timp cât activităţile nu sunt identice ci poate că beneficiarii sunt diferiţi , că 

scopul este diferit, deci grupul ţintă, beneficiarii sunt diferiţi şi alte elemente care practic nu aduc 
o similitudine între cele două activităţi, nu discutăm despre aceeaşi activitate. 

Radu Petre, ACS Sport Promotion: Perfect, ok. Şi, mai am o curiozitate de natură personală 
mai mult, la domeniul mediu am văzut că se finanţează activităţi legate de grădinile din spaţiile 
publice, dacă nu mă înşel. Şi vroiam să vă întreb, nici nu ştiu cine ar putea să răspundă la asta, 
dacă grădina din faţa blocului este spaţiu public sau în spaţiul privat? 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Grădina din faţa blocului este, de cele mai multe ori 
sunt şi cazuri diferite, dar de cele mai multe ori este spaţiul public. 

Radu Petre, ACS Sport Promotion: Perfect. Bine. Mulţumesc frumos pentru răspuns. Era doar 
o curiozitate pentru că ar putea fi proiecte frumoase şi aici. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Chiar vă încurajăm să depuneţi pentru 
grădinile din jurul blocurilor. 

Radu Petre, ACS Sport Promotion: Din păcate nu avem expertiză, poate cu asociaţiile de 
proprietari sau ceva de genul ăsta s-ar putea face ceva. Noi pe sport o să venim cu proiecte 
frumoase pe sport, anul acesta. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumim mult, domnule Petre. Aş da cuvântul 
domnului Serafim Ştefan. 

Serafim Ştefan: Bună ziua tuturor. Mulţumesc pentru această dezbatere. Aş dori ... eu sunt 
pentru prima data la acest gen de dezbateri pe fonduri nerambursabile şi poate nu am înţeles bine 
structura proiectului. Eu am în vedere un proiect tot pe zona de sport, şi vreau să vă întreb acea 
perioadă de implementare care se termină în 15 Noiembrie poate să acomodeze o activitate, un 
proiect care să presupună închirierea a la long a unui spaţiu în care să se desfăşoare, nu competiţii, 
ci activităţi sportive adresate elevilor, o combinaţie de sport anti bullying şi ceva de genul acesta 
în care ar presupune închirierea unui spaţiu, a unei săli care să nu se facă doar pentru o săptămână 
o lună două şi după aia să se termine şi să fie o chestie a la long până la sfârşitul anului, Asta unu 
la mână şi doi la mână, dacă se va accepta un astfel de proiect care să fie a la long şi nu cu finalizare 
la 15 noiembrie, decontarea se poate, exista mai multe sesiuni de decontare pentru că eu din ce am 
citit şi erau doar două opţiuni: ori o decontare finală sau decontare intermediară, maxim 30% din 
valoare şi apoi ultima decontare tot finală. În felul acesta, un proiect ar presupune să fie susţinut 
cam din buzunarul propriu. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Bună seara domnul Ştefan. Prin natura acestor 
microgranturi legea şi nici regulamentul nu permit ca Primăria Sectorului 2 să dea granturi care să 
se ducă către funcţionarea asociaţiei sau organizaţiei care depune pentru proiect. Deci, aceste 
activităţi trebuie să se termine la 15 noiembrie şi urmează decontarea după aceea. Deci nu vom 
avea cum să decontăm cheltuieli care ţin de chiria unui spaţiu. 

Serafim Ştefan: Staţi un pic. Păi în cadrul proiectului spuneţi că este eligibilă închirierea. Nu 
este vorba de închirierea spaţiului unde funcţionează asociaţia ci este vorba de închirierea spaţiului 
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unde se desfăşoară o activitate de către asociaţie pentru beneficiari. Aceasta este eligibilă conform 
regulamentului propus de dumneavoastră. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Ok, dar nu poate să depăşească această dată 
de 15 noiembrie. 

Serafim Ştefan: Ok, asta am înţeles. 
Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Altfel, cele două metode de decontare de 30% 

şi 70% sunt cele care sunt specificate şi în lege şi nu avem cum să schimbăm aceasta. Ştiu că a fost 
un punct de discuţie şi anul trecut, în timpul dezbaterii, am cerut chiar punct de vedere de la 
Ministerul Finanţelor şi ne-a venit confirmarea cu privire la această metodă, ori cu decontul întreg 
la final, ori cu avansul de 30% şi decontul de 70% sunt singurele două variante prin care noi putem 
să facem decontări. 

Serafim Ştefan: Ok, ştiu că în alte oraşe lucrurile decurg în alt fel. De genul, se pune la 
dispoziţie această sumă, se vine cu factură, de exemplu pentru echipament sportiv, factură separată 
pentru spaţiu şi toate acestea se decontează în funcţie de depunerile lor la primărie, ca să zic aşa. 
Adică, dacă proiectul meu începe în aprilie şi se termină în noiembrie, în acest interval de timp eu 
pot să vin cu facturi care sunt corespunzătoare bugetului proiectului şi se decontează pe măsură ce 
apar. 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Eu înţeleg lucrul acesta, nu ştiu exact care 
sunt programele despre care vorbiţi dumneavoastră, ar trebui să văd regulamentul respectivei 
autorităţi ca să îmi dau seama. Eu pot să vă spun că am întrebat, am cerut punct de vedere fix pe 
acest regulament şi asta este ce ni s-a întors. 

Serafim Ştefan: Ok, mulţumesc. Şi o ultimă întrebare, nu am văzut ca eligibile decontări 
privind combustibilul folosit în scopul activităţii. Am văzut că este decontată închirierea unui 
mijloc de transport, decontarea pentru combustibil folosit este cheltuială eligibilă? 

Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Doamna Ionescu, mă ajutaţi un pic cu asta, vă 
rog? 

Irina Ionescu, Director executiv DRC: Combustibilul nu este prevăzut ca fiind o cheltuială 
neeligibilă, conform regulamentului aflat în dezbatere. În categoria celor eligibile aveţi o categorie 
care se numeşte "alte cheltuieli", unde puteţi încadra orice tip de cheltuială în afara celor 
specificate, gen consumabile, echipă, închirieri, servicii şi care sunt strict necesare pentru derularea 
proiectului. Dacă dumneavoastră, când prezentaţi proiectul şi vă prezentaţi cererea de finanţare, 
precizaţi care sunt nevoile şi că este necesar în mod expres să decontaţi combustibilul, comisiile 
de evaluare pot aprecia nevoia şi pot aproba spre decontare combustibilul. Sigur, nu este de omis 
faptul că există nişte limite prevăzute de legislaţia în vigoare pentru administraţiile publice, pentru 
instituţiile publice, nişte normative de cheltuieli, pentru ceea ce înseamnă combustibil şi alte 
lucruri de acest gen. 

Serafim Ştefan: Şi acestea ar putea fi trecute acolo, la acest proiect, ca să ne ajute pe noi, sau 
mă apuc eu să caut. 

Irina Ionescu, Director executiv DRC: Ne-am dat şi noi seama de acest lucru, chiar zilele 
acestea am discutat şi vom avea în vedere să prevedem care sunt aceste limite. 

Serafim Ştefan: Ok şi tot ce înseamnă cheltuieli eligibile trebuie să fie cu acele trei oferte ... şi 

nici aici nu mi-e foarte clar nu sunt în domeniul unde se face o achiziţie . . .. 
Irina Ionescu, Director executiv DRC: Conform Legii 350, trebuie să faceţi orice tip de 

achiziţie cu respectarea legislaţiei în vigoare aplicabile în instituţiile publice, respectiv Legea 98 
şi hotărârea de guvern pentru aprobarea normelor de aplicare a acestei legi. Acolo aveţi toate 
detaliile legate de marjele în care puteţi face achiziţii directe, în care aveţi nevoie de o ofertă, de 
două oferte, de trei oferte, şamd. 

Serafim Ştefan : Mai puteţi repeta o dată această lege, vă rog? 
Alexandra-Elena Chirilă, Viceprimar Sector 2: Legea achiziţiilor publice. 
Irina Ionescu, Director executiv DRC: Legea nr. 98/2016, legea achiziţiilor publice. 
Serafim Ştefan: Ok, mulţumesc frumos. 
Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumesc mult. Văd că nu mai sunt mâini ridicate. 
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Domnul Popa. 
Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Încep prin a vă mulţumi pentru organizarea acestei 

şedinţe. Îl felicit pe domnul Serafim Claudiu că este unul dintre curajoşii care doresc să înscrie 
proiecte pe domeniul sport şi aş vrea să încep prin a-mi face un pic curaj, cu toate că de la Primăria 
Sectorului 2 îmi vin mesaje "vă încurajăm". Nu înţeleg ce înseamnă această încurajare, cum se 
materializează ea şi aş vrea să încep, dacă îmi daţi voie, având în vedere că sunt atât de puţini 
participanţi astăzi la şedinţă. Am să fac întâi o paranteză, este vorba de faptul că în acest moment 
echipa de volei Olimpia Titanii desfăşoară un meci la sala clubului sportiv Olimpia Bucureşti 
împotriva echipei Rapid. Acest meci este posibil în cadrul unui parteneriat între două structuri 
sportive, o structură sportivă persoană juridică de drept privat şi o structură sportivă persoană 
juridică de drept public. După cum bine vă aduceţi aminte şi, sper să vă aduceţi aminte, intervenţia 
mea din fiecare an, a urmat, să spunem, o listă în serie, o listă întreagă de clarificări sau o serie 
întreagă de clarificări. Prima clarificare este următoarea: Sportul, aşa cum este prevăzut în legea 
69/2000 este un fenomen complex şi foarte greu de înţeles. De ce este greu de înţeles, pentru că 
Legea 69 a suferit de a lungul timpului foarte multe modificări şi completări, dar dacă cineva are 
într-adevăr răbdarea şi curiozitatea să afle, va afla că sunt câteva programe de utilitate publică. Va 
afla cum poate Consiliul Local să finanţeze proiectele pe 350 ş 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Dacă nu vă supăraţi aş dori să trecem la subiect dacă 
se poate. Mulţumesc. 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Bună ziua, vă mulţumesc daţi-mi voie să îmi exprim 
profunda dezamăgire pentru faptul că nu am fost. .. am fost împiedicat să particip la şedinţa în care 
s-a votat programul anual de finanţări nerambursabile. Eu sunt la subiect ca de fiecare dată. 
Subiectul meu se referă la opiniile pe care doresc să le împărtăşesc. Am văzut că propunerile şi 
sugestiile pe care vi le-am făcut de-a lungul anilor nu au fost îmbrăţişate în niciun fel şi în nicio 
măsură aşa că anul acesta mă voi limita doar la opinii. Am trimis în atenţia dumneavoastră o 
solicitare de întrebări cu răspuns scris pentru că, dacă într-adevăr eraţi preocupaţi în realitate, cu 
adevărat despre îmbunătăţirea regulamentului . .. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mă scuzaţi, putem discuta aceste lucruri într-o 
audienţă, dacă doriţi, acum aş dori, dacă se poate să avem puţin respect pentru timpul tuturor să 
discutăm despre acest regulament, dacă se poate, vă rog mult. 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Am înţeles. Domnule primar, nu doresc aşa cum mi
aţi împiedicat dreptul la cuvânt şi de participare la şedinţa ordinară trecută, nu doresc să obţin o 
audienţă la dumneavoastră pentru că în cadrul audienţei de anul trecut nu s-a întâmplat nimic. Aşa 
că binevoiţi dumneavoastră, stimate domnule primar, să îmi daţi voie, până la capăt să îmi exprim 
toate opiniile. Vă mulţumesc. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Vă rog să păstrăm această dezbatere pe tema pentru 
care a fost ea convocată. Dacă dumneavoastră aveţi propuneri de îmbunătăţire a acestui 
regulament, v-aş ruga să discutăm despre ele. Vă mulţumesc mult. 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: E vorba de propuneri, sugestii sau opinii referitoare 
la regulamentul de finanţare. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Propuneri, vă rog! Haideţi să ne limităm la propuneri 
şi sugestii pentru îmbunătăţirea acestui regulament. Vă mulţumesc mult. 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Opiniile faţă de acest regulament, asta dacă mi se 
permite, dacă nu, am să mă retrag sau poate să mi se taie din nou microfonul ca anul trecut. Vă 
mulţumesc. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Nu aş vrea, să nu discutăm în acest moment opinii, 
altul este cadrul, mi-aş dori acum să discutăm sugestii de îmbunătăţire a acestui regulament. Vă 
mulţumesc. 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Vă aduc aminte, vă readuc aminte că legea 52 pe 
2003 privind transparenţa decizională, stipulează foarte clar care este obligaţia dumneavoastră şi 

care este cadrul în care se desfăşoară şedinţa publică de dezbatere. Nu limitaţi vă rog frumos pentru 
propuneri, lăsaţi să ne exprimăm şi opinia. Vă mulţumesc. 
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Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Vă rog, dacă se poate, în următoarele patru minute să 
vă exprimaţi opiniile. 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Vă mulţumesc. Voi încerca să mă limitez la patru 
minute. Anul trecut Secretariatul General al Guvernului, de la care aşteptam ca dumneavoastră să 
obţineţi un punct de vedere, a avut trei evenimente importante privind transparentizarea 
finanţărilor nerambursabile şi practicile din această materie. Întrebare: aţi solicitat un punct de 
·vedere Secretariatului General al Guvernului? Nu trebuie să îmi răspundeţi, pentru că le-am trimis 
deja în scris şi nu cred că-mi veţi răspunde vreodată. Doi: Ministerul Sportului, la începutul anului, 
a publicat regulamentul de finanţare a cluburilor sportive, tot în baza legii 350 şi o să observaţi 
acolo, spre marea mea surprindere, cum este cadrul de finanţare, de ce nu există cofinanţare, de ce 
finanţarea se face în mai multe tranşe, bănuiesc că dumnealor au cerut la fel ca şi dumneavoastră 
un punct de vedere la Ministrul de Finanţe. Mă întreb cum dânşii primesc un răspuns, un punct de 
vedere diferit faţă de Primăria Sectorului 2. Merg mai departe: referitor la sport, nu înţeleg de ce 
anul acesta, Sportul vine în continuare fără să fie în echipă cu colegul lui, Tineretul. Chiar dacă 
Ministerul Sportului a primit acum o pălărie nouă şi nu se mai numeşte Ministerul Tineretului şi 
Sportului vreau să vă spun că există o lege care spune foarte clar ce se întâmplă cu domeniul de 
tineret: 350/2006. Anul acesta, vă împărtăşesc, sunt în sala Fundaţiei de Tineret a Municipiului 
Bucureşti , este declarat anul european al Tineretului. Ar fi trebuit în programul anual unul dintre 
domenii să fie tineretul, alături de sport, alături de programele de utilitate publică. Am să închei 
urându-vă ca, într-adevăr, această şedinţă să fie spre îmbunătăţirea acestui regulament. Nu am 
observat nicio diferenţă faţă de regulamentul de anul trecut, absolut niciuna. Mă refer în ceea ce 
priveşte sportul, bineînţeles. Nu înţeleg de ce mai chinuiţi acest domeniu, doar pentru câteva 
proiecte şi îmi cer scuze domnului Radu Petru şi îl stimez şi îl felicit pentru toată munca dumnealui. 
Deci nu înţeleg de ce mai chinuiţi acest domeniu Sport pentru doar câteva proiecte. Aş fi avut 
foarte multe de spus dar, aşa cum văd, opiniile mele sunt atât de importante încât ele sunt lăsate 
undeva să aştepte şi da, domnule primar, închei prin a-mi manifesta încă odată dezamăgirea pentru 
lipsa de transparenţă privind bugetul Sectorului 2 şi prin faptul că am fost împiedicat timp de trei 
ore să intru în şedinţa ordinară a Consiliului Local. Dacă îmi veţi îngădui să mai iau cuvântul, o 
voi mai face pentru că sunt atât de multe de spus Vă mulţumesc. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumesc mult, domnule Popa, există o întrebare: 
Îmi cer scuze, sunt într-o altă şedinţă, dacă se poate vă rog să-mi răspundeţi: sunt eligibili şi 
beneficiari din afara Sectorului 2 dacă activitatea finanţată se desfăşoară în Sectorul 2? Doamna 
Ionescu? 

Irina Ionescu, Director executiv DRC: Conform legii, finanţările nerambursabile se acordă 
pentru activităţi de interes local. Deci, în traducere liberă, din punctul nostru de vedere, ar trebui 
să se adreseze cetăţenilor Sectorului 2. Într-adevăr, locul de desfăşurare al proiectelor trebuie să 
fie în Sectorul 2, este permisă însă şi o altă locaţie care nu se află Sectorul 2 dacă solicitantul vine 
cu o justificare temeinică în acest sens. De asemenea, beneficiarii sunt specificaţi, să spunem aşa, 
prin activităţile propuse spre finanţare, acolo noi am menţionat: pentru cetăţeni, pentru elevi, 
pentru locuitori. Totodată, considerăm că ar trebui ca solicitanţii să aibă în atenţie faptul că 
propunerile de proiecte sunt evaluate şi în funcţie de identificarea grupului ţintă. Există un criteriu 
în grila de evaluare care vizează acest aspect. Deci, cu alte cuvinte proiectele trebuie să fie de 
interes pentru Sectorul 2, trebuie să fie de interes pentru cetăţenii Sectorului 2. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumesc mult, din nou. O altă întrebare: un ONG 
care primeşte deja bani de la Primăria Sectorului 2 mai poate aplica? Cred că este o întrebare de 
interes general. Doamna Ionescu? 

Irina Ionescu, Director executiv DRC: Mie nu îmi e foarte clar cum mai primeşte bani de la 
Primăria Sectorului 2, tot pe o finanţare nerambursabilă? Aici este de discutat. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Pe Legea 34, vă zic eu. 
Irina Ionescu, Director executiv DRC: Legea 34, a răspuns doamna. Teoretic, conform Legii 

350 nu putem acorda mai mult de o finanţare nerambursabilă în decursul aceluiaşi an şi în cazul 
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în care un beneficiar obţine mai mult de o finanţare în decursul aceluiaşi an nu trebuie să 
depăşească o treime din bugetul total alocat în programul anual. Deci, este vorba de dublare strict 
din punct de vedere finanţări nerambursabile. Legea 350 nu specifică că ar putea beneficia de o 
finanţare, nu ştiu, pe o altă linie de la Sectorul 2 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mărturisesc că eu nu am înţeles. 
Irina Ionescu, Director executiv DRC: Potrivit legii 350 Autoritatea finanţatoare nu poate 

~corda mai mult de o finanţare nerambursabilă pentru acelaşi beneficiar în cursul Unui an fiscal. 
In cazul în care alocă mai mult de o finanţare nerambursabilă, sau haideţi să spunem altfel: în cazul 
în care un beneficiar primeşte mai mult de o finanţare nerambursabilă în decursul unui an fiscal, 
pentru activităţi diferite, atenţie ce discutam mai devreme, nu poate depăşi în total 1/3, o treime 
din bugetul alocat în total pe anul 2022. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Nu ştiu dacă este cineva care ne poate ajuta aici, pe 
legea 34, pe subvenţii au regim de finanţare nerambursabilă ca să intre în această zonă legislativă 
de care vorbeşte doamna Ionescu? 

George - Claudiu Fogoraş, şef Serviciu Juridic: Dacă îmi permiteţi, am deschis textul legii şi 
se vorbeşte de finanţare de la bugetul de stat a asociaţiilor şi fundaţiilor cu personalitate juridică a 
căror activitate de asistenţă socială se adresează unor beneficiari din mai multe judeţe ale ţării. De 
la bugetele locale se pot aloca subvenţii asociaţiilor şi fundaţiilor române cu personalitate juridică 
a căror activitate de asistenţă socială se adresează beneficiarilor dintr-un singur judeţ, respectiv 
municipiul Bucureşti şi care au încheiat convenţii cu consiliul local în cauză pentru prestarea de 
servicii de asistenţă socială. Alineatul 3, articolul 1 din Legea 34. Deci, seamănă cu o finanţare 
nerambursabilă, o subvenţie, nu se returnează. Criteriile de acordare a fondurilor pentru aceste 
asociaţii şi fundaţii vor fi stabilite prin Norme metodologice. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: O să revenim cu răspunsul la această întrebare, 
doamna Dascălu. Eu tot n-am înţeles dar o să vreau să mi se califice această speţă. Dar vom reveni 
cu acest răspuns şi de asemenea îl vom comunica şi în şedinţa de consiliul local în care vom supune 
la vot acest regulament. Vă mulţumesc. Dacă mai este cineva din nou sunt fără mânuţe ridicate. 
domnul Victor Popa, din nou, însă o să vă rog tot aşa limitat, cinci minute vă rog, mulţumesc mult. 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Sigur că da, limitat, îmi place această şedinţă, sper 
să nu deţin monopolul la fel ca în fiecare an, dar vreau să vă întreb: anul trecut aţi reuşit şi aveţi 
experienţa unui an de practică privind finanţarea nerambursabilă. Am observat raportul pe care l
aţi publicat în Monitorul Oficial dar, conform legii transparenţei decizionale el nu respectă anumite 
obligaţii pe care dumneavoastră le aveţi. Mai precis, legea transparenţei privind finanţarea 
nerambursabilă spune că în raport trebuie să fie precizate rezultatele contractelor de finanţare. 
Acum, aşa cum este publicat în Monitorul Oficial datele sunt foarte sumare. Este vorba doar de 
numele beneficiarului, suma cheltuită şi caracterul de finalizat al proiectului. În şedinţa ordinară 
ţin minte că în consiliul local a solicitat un raport în detaliu a acestor rezultate. De ce până acum, 
până la ora acestei şedinţe, nu există acest raport, cu toate că legea 52/2003, pe care o să o 
menţionez de fiecare dată, spune foarte clar care sunt obligaţiile elaborării raportului anual. Mai 
departe, ştiaţi de faptul că Secretariatul General al Guvernului a elaborat un ghid, e adevărat ghid 
consultativ, referitor la transparentizarea resurselor sau finanţărilor nerambursabile? Aparatul de 
specialitate ar fi bine să îmi răspundă dacă se poate. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Haideţi vă rog, adresaţi toate întrebările şi o să 
încercăm să vă răspundem. 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Întrebările au fost adresate, am şi număr de 
înregistrare, din păcate, aşa cum se întâmplă de obicei, răspunsul vine după momentul în care nu 
mai este nevoie de el. Aparatul de specialitate poate să îmi răspundă? 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Dacă acesta sunt toate întrebările, o să dau cuvântul 
aparatului de specialitate dacă aveţi şi alte întrebări pentru ziua de astăzi o să vă rog să le adresaţi 
acum. Mulţumesc 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A. M Olimpic: Este suficient să se răspundă la aceste două întrebări. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumesc, mulţumesc mult. Doamna Ionescu? 
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Irina Ionescu, Director executiv DRC: Solicitarea dumneavoastră a sosit ieri, a fost 
înregistrată într-adevăr. Legat de întrebarea referitoare la ghidul privind transparentizare elaborat 
de SGG, dacă aţi citit cu atenţie pe site-ul SGG-ului, acest ghid a fost construit în urma unei 
analize şi a unor chestionare, la care 42 de Consilii Judeţene plus Consiliul General al Municipiului 
Bucureşti au fost invitate să răspundă. Deci, Primăriile de sectoare din Bucureşti nu au fost invitate 
să răspundă acestui chestionar pe care Secretariatul General al Guvernului l-a elaborat. Probabil 
că a fost un proiect pilot pe care SGG-ul l-a demarat cu Consiliile Judeţene plus Consiliul general 
al Municipiului Bucureşti şi pe baza experienţelor pe care le au cules de la nivelul Consiliilor 
Judeţene au elaborat acest ghid de transparentizare. Am citit cu multă atenţie acest ghid, încă de la 
apariţia lui în urmă cu două luni, în decembrie. Noi respectăm ghidul, Primăria Sectorului 2 
respectă ghidul acesta în totalitate. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumesc. Foarte scurt, domnule Popa, vă rog. 
Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Îmi pare rău, doamna director, nu, nu-l respectaţi 

nici măcar în parte. Uitaţi-vă vă rog frumos la ultima pagină a ghidului, unde este foarte clar, pe 
înţelesul tuturor cum trebuie să fie elaborat un Raport final al programului de finanţare 

nerambursabilă. Dar, nu mi-aţi răspuns referitor la Legea 52 este sau nu obligatoriu, sunteţi sau nu 
obligaţi să publicaţi un raport în care să fie menţionate rezultatele contractelor de finanţare? 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Doamna Ionescu, vă rog. 
Irina Ionescu, Director executiv DRC: Raportul pe care noi trebuie să îl publicăm la finalul 

anului fiscal este prevăzut de Legea 350 şi noi l-am publicat întocmai aşa cum prevăd 
recomandările, cel puţin de la Monitorul Oficial. Monitorul Oficial a repartizat către toate 
primăriile, către toate instituţiile publice care acordă finanţări nerambursabile o serie de documente 
cu privire la modele referitoare la câmpurile pe care trebuie să le cuprindă aceste rapoarte. Ceea 
ce doriţi dumneavoastră, într-adevăr şi ceea ce Secretariatul General al Guvernului menţionează 
acum prin acest ghid, este că ar trebui ca instituţiile publice să dea mai multe detalii cu privire la 
rezultatele acestor proiecte. Despre acest lucru presupun că vorbiţi dumneavoastră, nu? 
Dumneavoastră doriţi să ştiţi mai mult decât că un proiect a fost finalizat sau nefinalizat. Acest 
aspect îl prevede şi ghidul privind transparentizarea emis de Secretariatul General al Guvernului, 
asupra căruia o să ne aplecăm şi o să încercăm ca la finalul anului acesta după sesiunea de selecţie 
din 2022 să avem un raport mai consistent. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Vă mulţumesc mult doamna Ionescu. Dacă mai are 
altcineva întrebări sau sugestii pentru îmbunătăţirea acestui regulament? 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: O singură precizare. Doamna director, vă rog recitiţi 
350„. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Domnule Popa, ok. Haideţi să îmbunătăţim acest 
regulament, înţeleg că dumneavoastră aveţi ... 

Victor Popa, Asociaţia C.S.A.M Olimpic: Domnule primar, în felul ăsta nu se poate 
îmbunătăţi nici un regulament. Degeaba vă trimit de atâţia ani propuneri, sugestii, vă dau clar în 
ce parte se merge, de unde să luaţi puncte de vedere şi văd că, din 2016 suntem în 2021, nu 
există nici un fel. .. zero îmbunătăţiri, domnule primar. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumesc mult, domnule Popa. Dacă are altcineva 
propuneri sau alte sugestii? Bun, dacă nu mai există alte propuneri, sugestii, o să notăm ceea ce a 
fost deja propus, o să revenim cu răspunsul către doamna Dascălu, după ce mă lămuresc şi eu şi 

sperăm să putem integra cât mai mult şi o să vedem, probabil nu în şedinţa din 23 februarie, ci în 
şedinţa din luna martie vom supune aprobării acest regulament. Vă mulţumesc. Mai este domnul 
Radu Petre, haideţi , să îi dăm cuvântul. 

Radu Petre, ACS Sport Promotion: Îmi cer scuze că am uitat să întreb asta de prima dată. Care 
este planul calendaristic pe anul acesta, când preconizaţi că va fi lansat call-ul de proiecte, că este 
clar că va fi mai devreme ca anul trecut, ceea ce este perfect, dar am vrea să ne planificăm şi noi 
puţin, în avans dacă s-ar putea. 

Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Înţeleg că nu poate fi prinsă această hotărâre de 
consiliu pentru şedinţa care va avea loc pe 23 februarie, nu este foarte clar când se îndeplinesc 
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termenele legale pentru convocarea şedinţei, dar cel mai târziu va fi finalul lui martie, să vedem 
dacă avem cumva o şedinţă mai devreme dar în acest moment cred că va fi, hotărârea de consiliu 
local va fi pentru finalul lui martie. Şi de aici înainte, termenele o să o rog pe doamna director Irina 
Ionescu să ne spună care sunt termenele următoare. Mulţumesc. 

Irina Ionescu, Director executiv DRC: Estimăm că, undeva la începutul lunii aprilie ar trebui 
să publicăm anunţul de participare, dată de la care curg cele 30 de zile pentru depunerea 
propunerilor de proiecte, Aşa cum spunea şi domnul primar, termenul pentru dezbatere publică se 
finalizează undeva în jurul datei de 18 martie. Aşadar dacă pe 23 martie intră în şedinţa de consiliu 
regulamentul, în maxim o săptămână putem publica anunţul de participare. Din calculele noastre 
estimative, contractele ar trebui semnate şi dumneavoastră aţi putea să începeţi desfăşurarea 
activităţilor cu o lună mai devreme faţă de anul trecut. Asta înseamnă undeva la începutul lunii 
iulie. 

Radu Petre, ACS Sport Promotion: Asta vroiam să întreb dacă iulie este fezabil. 
Irina Ionescu, Director executiv DRC: În completare aş vrea să mai adaug că a existat chiar, 

printre recomandările pe care le-am primit, o propunere de a încerca să publicăm un calendar 
estimativ, e o idee foarte bună din punctul nostru de vedere. Vom încerca odată cu publicarea 
Anunţului de participare să facem public pe site şi un calendar estimativ al modului în care vor 
curge apoi termenele, astfel încât să vină cumva în sprijinul dumneavoastră când vă construiţi 
graficul de activităţi pentru a ştii exact cam în ce perioadă ar trebui să vă încadraţi. 

Radu Petre, ACS Sport Promotion: Mulţumesc frumos. 
Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2: Mulţumesc şi eu. Şedinţa de consiliu va avea loc fie 

pe 23 martie fie pe 30 martie dar, cel mai probabil va fi pe 30 martie. O să publicăm şi acest 
calendar orientativ pornind de la această de la această dată. Bun, mai este şi altcineva care vrea să 
pună întrebări sau să facă sugestii? Dacă nu vă mulţumesc tuturor pentru participarea la această 
dezbatere Sunt convins că anul acesta va merge mai bine decât anul trecut, cred că anul trecut am 
avut nişte proiecte foarte foarte bune, pe care primăria nu ar fi putut să le facă şi vreau să le 
mulţumesc tuturor participanţilor. Sper ca şi anul acesta să avem proiecte cel puţin la fel de bune 
dacă nu chiar şi mai bune. Vă mulţumesc mult, o seară frumoasă şi ne vedem în şedinţa de consiliu. 
La revedere. 

Prezenta minută a fost întocmită cu prilejul desfăşurării dezbaterii publice din data de 

16. 02.2022, orele 16. 00, la sala lL. Caragiale din cadrul Primăriei Sectorului 2 al Municipiului 

Bucureşti şi online pe platforma WEBEX, fiind tehnoredactată şi înr gistrată astăzi, 23. 02.2022, 

în baza materialului video înregistrat pe platforma WEBEX 

Radu - Nicolae MIHAIU, Primar Sector 2 

Alexandra - Elena CHIRILĂ, Viceprimar Sector 2 

Irina IONESCU, Director executiv Direcţia Relaţii Comunitare 

George - Claudiu FOGORAŞ, Şef Serviciu Jur· 
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